

                                                                                                             Χαλκιά   Νατάσα

ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΩΝ ΕΠΙΘΕΤΩΝ ΚΑΙ ΕΠΙΡΡΗΜΑΤΩΝ

ΜΑΘΗΜΑ 21ο
· immensus, -a, -um   \ immensior, -ior, -ius   \ immensissimus, -a, -um

· aequus, -a, -um   \ aequior, -ior, -ius   \ aequissimus, -a, -um

ΜΑΘΗΜΑ 23ο
· siccus, -a, -um   \ siccior, -ior, -ius   \ siccissimus, -a, -um
· ingens   \ ingentior, -ior, -ius   \ ingentissimus, -a, -um
· bene   \ melius   \ optime

· libenter   \ libentius   \ libentissime

· diu   \ diutius   \ diutissime

ΜΑΘΗΜΑ 24ο
· paucus, -a, -um   \ paucior, -ior, -ius   \ paucissimus, -a, -um

· impudens   \ impudentior, -ior, -ius   \ impudentissimus, -a, -um

· aperte   \ apertius   \ apertissime

ΜΑΘΗΜΑ 25o

· recens   \ recentior, -ior, -ius   \ recentissimus, -a, -um

· nimius, -a, -um   \ magis nimius, -a, -um   \ maxime nimius, -a, -um

· exterus, -a, -um   \ exterior, -ior, -ius   \ extremus, -a, -um και extimus, -a, -um

· prope   \ propius   \ proxime

ΜΑΘΗΜΑ 27o

· grandis, -is, -e   \ grandior, -ior, -ius   \ grandissimus, -a, -um

· multus, -a, -um. Στον ενικό ο συγκριτικός μόνο « plus» ως ονομαστική και αιτιατική του ουδετέρου. Επίσης χρησιμοποιείται και η γενική «pluris» ως γενική της αξίας ή του τιμήματος. Πληθυντικός: multi, -ae, -a   \ plures, -es, -a (γενική: plurium)   \ plurimi, -ae, -a

· parvus, -a, -um   \ minor, -or, -us   \ minimus, -a, -um

· sonorus, -a, -um   \ sonorior, -ior, -ius   \ sonorissimus, -a, -um

· durus, -a, -um   \ durior, -ior, -ius   \ durissimus, -a, -um. Προσοχή! Το επίρρημα στο θετικό βαθμό: dure και duriter
· acerbus, -a, -um   \ acerbior, -ior, -ius   \ acerbissimus, -a, -um

· bonus, -a, -um   \ melior, -ior, -ius   \ optimus, -a, -um

· mitis, -is, -e   \ mitior, -ior, -ius   \ mitissimus, -a, -um
Προσοχή! Επίρρημα: mite και mititer ( βλ. Λεξικό Κουμανούδη ).
· iucundus, -a, -um   \ iucundior, -ior, -ius   \ iucundissimus, -a, -um

· mollis, -is, -e   \ mollior, -ior, -ius   \ mollissimus, -a, -um

· maturus, -a, -um \ maturior, -ior, -ius  \ maturissimus, -a, -um και maturrimus, -a, -um

· sane  \ sanius  \  ---

ΜΑΘΗΜΑ 28ο
· paucus, -a, -um   \ paucior, -ior, -ius   \ paucissimus, -a, um

· liber, -a, -um   \ liberior, -ior, -ius   \ liberrimus, -a, -um

· superus, -a, -um  \ superior, -ior, -ius  \ supremus, -a, -um και summus, -a, -um. Προσοχή! Επίρρημα : supra \ superius\ summe
· parvus, -a, -um   \ minor, -or, -us   \ minimus, -a, -um

· gratus, -a, um   \ gratior, -ior, -ius   \ gratissimus, -a, -um

ΜΑΘΗΜΑ 29o

· cupidus, -a, -um   \ cupidior, -ior, -ius   \ cupidissimus, -a, -um

· multum   \ plus   \ plurimum

· diu   \ diutius   \ diutissime

· satis   \ satius   \  ---

ΜΑΘΗΜΑ 30ο 

· fortis, -is, -e   \ fortior, -ior, -ius   \ fortissimus, -a, -um

· magnus, -a, -um   \ maior, -ior, -ius   \ maximus, -a, -um

· continenter   \ continentius   \  ---

· libenter   \ libentius   \ libentissime

ΜΑΘΗΜΑ 31ο
· nobilis, -is, -e   \ nobilior, -ior, -ius   \ nobilissimus, -a, -um

· fortis, -is, -e   \ fortior, -ior, -ius   \ fortissimus, -a, -um

· non multum ή paulum   \ minus   \ minime

ΜΑΘΗΜΑ 32ο
· plenus, -a, -um   \ plenior, -ior, -ius   \ plenissimus, -a, -um

· multus, -a, -um. Στον ενικό ο συγκριτικός μόνο « plus» ως ονομαστική και αιτιατική του ουδετέρου. Επίσης χρησιμοποιείται και η γενική «pluris» ως γενική της αξίας ή του τιμήματος. Πληθυντικός: multi, -ae, -a   \ plures, -es, -a (γενική: plurium)   \ plurimi, -ae, -a

· fortis, -is, -e   \ fortior, -ior, -ius   \ fortissimus, -a, -um

· cupidus, -a, -um   \ cupidior, -ior, -ius   \ cupidissimus, -a, -um

· excellens   \ excellentior, -ior, -ius   \ excellentissimus, -a, -um

· parvus, -a, -um   \ minor, -or, -us   \ minimus, -a, -um

· bene   \ melius   \ optime

ΜΑΘΗΜΑ 34ο
· clarus, -a, -um   \ clarior, -ior, -ius   \ clarissimus, -a, -um

· sanctus, -a, -um   \ sanctior, -ior, -ius   \ sanctissimus, -a, -um

· dexter, dextra, dextrum   \ dexterior, -ior, -ius   \ dextimus, -a, -um

· cupide   \ cupidius   \ cupidissime

ΜΑΘΗΜΑ 36ο
· magnus, -a, -um   \ maior, -ior, -ius   \ maximus, -a, -um

· supervacaneus, -a, -um \ magis supervacaneus, -a, -um \ maxime supervacaneus, -a, -um 

· ineptus, -a, -um   \ ineptior, -ior, -ius   \ ineptissimus, -a, -um

ΜΑΘΗΜΑ 37ο
· miser, -a, -um   \ miserior, -ior, -ius   \ miserrimus, -a, -um

· ferox   \ ferocior, -ior,- ius   \ ferocissimus, -a, -um

· impotens   \ impotentior, -ior, -ius   \ impotentissimus, -a ,-um

ΜΑΘΗΜΑ 38ο
· longus, -a ,-um   \ longior, -ior, -ius   \ longissimus, -a, -um

· libenter   \ libentius   \ libentissime

· multum   \ plus   \ plurimum

ΜΑΘΗΜΑ 40ο
· armatus, -a, -um   \  ---   \ armatissimus, -a, -um

· senex : Εδώ είναι ουσιαστικό γ΄ κλίσεως. Ως επίθετο σχηματίζει μόνο το συγκριτικό βαθμό: senior, -ior, -ius
· infirmus, -a, -um   \ infirmior, -ior, -ius   \ infirmissimus, -a, -um

· celeriter   \ celerius   \ celerrime

ΜΑΘΗΜΑ 41ο
· antiquus, -a, -um   \ antiquior, -ior, -ius   \ antiquissimus, -a, -um
· (prae)   \ prior, -ior, -ius   \ primus, -a, -um. Προσοχή! Επίρρημα : prae \ prius \ primum και primo 
· multus, -a, -um. Στον ενικό ο συγκριτικός μόνο « plus» ως ονομαστική και αιτιατική του ουδετέρου. Επίσης χρησιμοποιείται και η γενική «pluris» ως γενική της αξίας ή του τιμήματος. Πληθυντικός: multi, -ae, -a   \ plures, -es, -a (γενική: plurium)   \ plurimi, -ae, -a

· ineptus, -a, -um   \ ineptior, -ior, -ius   \ ineptissimus, -a, -um

· honestus, -a, -um   \ honestior, -ior, -ius   \ honestissimus, -a, -um

· modestus, -a ,-um   \ modestior, -ior, -ius   \ modestissimus, -a, -um

· insolens   \ insolentior, -ior, -ius   \ insolentissimus, -a, -um

· plane   \ planius   \ planissime

· dilucide   \ dilucidius   \ dilucidissime

· obsoletus, -a, -um \ obsoletior, -ior, -ius \ ---

· inauditus, -a, -um \ inauditior, -ior, -ius \ ---

ΜΑΘΗΜΑ 42ο
· mollis, -is, -e   \ mollior, -ior, -ius   \ mollissimus, -a, -um

· multus, -a, -um. Στον ενικό ο συγκριτικός μόνο « plus» ως ονομαστική και αιτιατική του ουδετέρου. Επίσης χρησιμοποιείται και η γενική «pluris» ως γενική της αξίας ή του τιμήματος. Πληθυντικός: multi, -ae, -a   \ plures, -es, -a (γενική: plurium)   \ plurimi, -ae, -a

· improbus, -a, -um   \ improbior, -ior, -ius   \ improbissimus, -a, -um

· imperitus, -a, -um   \ imperitior, -ior, -ius   \ imperitissimus, -a, -um

· stultus, -a, -um   \ stultior, -ior, -ius   \ stultissimus, -a, -um

· crudeliter   \ crudelius   \ crudelissime

· regie   \ magis regie     \ maxime regie

ΜΑΘΗΜΑ 43ο
· longus, -a ,-um   \ longior, -ior, -ius   \ longissimus, -a, -um

· infelix   \ infelicior, -ior, -ius   \ infelicissimus, -a, -um

· infestus, -a, -um   \ infestior, -ior, -ius   \ infestissimus, -a, -um

· minax   \ minacior, -ior, -ius   \ minacissimus, -a, -um

· liber, -a, -um   \ liberior, -ior, -ius   \ liberrimus, -a, -um

· miser, -a, -um   \ miserior, -ior, -ius   \ miserrimus, -a, -um

· (prae)   \ prius   \ primum και primo
· diu   \ diutius   \ diutissime

ΜΑΘΗΜΑ 44ο
· stabilis, -is, -e   \ stabilior, -ior, -ius   \ stabilissimus, -a, -um

· sollicitus, -a, -um   \ sollicitior, -ior, -ius   \ sollicitissimus, -a, -um

· fidus, -a, -um   \ fidior, -ior, -ius   \ fidissimus, -a, -um

· inops(γεν. πληθ.: inopum) \ egentior, -ior, ius \ egentissimus, -a, um
· suspectus,-a, -um \ suspectior, -ior, -ius \ ---
ΜΑΘΗΜΑ 45ο
· celeriter   \ celerius   \ celerrime

ΜΑΘΗΜΑ 46ο
· communis, -is, -e \ communior, -ior, -ius \ communissimus, -a, -um
· bonus, -a, -um   \ melior, -ior, -ius   \ optimus, -a, -um

· sapiens \ sapientior, -ior, -ius \ sapientissimus, -a, -um

· parens \ parentior, -ior, -ius \ parentissimus, -a, -um

· multum \ plus \ plurimum

· magnopere ή mango opere\ magis \ maxime
· carus, -a, -um \ carior, -ior, -ius \ carissimus, -a, -um
ΜΑΘΗΜΑ 47ο
· mature   \ maturius   \ maturissime και maturrime

· secrete και secreto  \ secretius   \  ---

ΜΑΘΗΜΑ 48ο
· eximius, -a, -um \ magis eximius, -a, -um \ maxime eximius, -a, -um

· utilis, -is, -e   \ utilior, -ior, -ius   \ utilissimus, -a, -um

· durus, -a, -um   \ durior, -ior, -ius   \ durissimus, -a, -um. Το επίρρημα στο θετικό βαθμό: dure και duriter

· posterus, -a, -um   \ posterior, -ior, -ius \  postremus, -a, -um και postumus, -a, -um. Προσοχή! Επίρρημα : post \ posterius \ postremo και postremum
· magnus, -a, -um   \ maior, -ior, -ius   \ maximus, -a, -um

ΜΑΘΗΜΑ 49ο
· certus, -a, -um   \ certior, ior, -ius   \ certissimus, -a, um

· aequus, -a, -um   \ aequior, -ior, ius   \ aequissimus, -a, -um

· secrete και secreto   \ secretius   \  ---

· temerarius, -a, -um \ magis temerarius, -a, -um \ maxime temerarius,
      -a, -um
Καλό διάβασμα!
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